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PROTOKÓŁ NR XXII/2016 
Z SESJI RADY MIEJSKIEJ W PRZECŁAWIU  

w dniu 29 listopada 2016 roku  
 
odbytej w Sali Obrad Urzędu Miejskiego w Przecławiu przy ul. Kilińskiego 7, 39-320 Przecław. 
 
W posiedzeniu Rady Miejskiej w Przecławiu, której przewodniczył Pan Zenon Krawczyk - 
Przewodniczący Rady, udział wzięli Radni Rady Miejskiej wg listy obecności stanowiącej 
załączniki Nr 1 do protokołu oraz sołtysi i przewodniczący zarządu osiedli wg listy obecności 
stanowiącej załączniki Nr 2 do protokołu. 
 
Obrady XXII sesji Rady Miejskiej (zwanej dalej Radą) w VII kadencji otworzył o godz. 11:30  
i prowadził Pan Zenon Krawczyk – Przewodniczący Rady (zwany dalej Przewodniczącym), 
wygłaszając formułę: „Wysoka Rado, otwieram XXII sesję Rady Miejskiej”. Następnie przywitał 
przybyłych na posiedzenie: Radnych, Burmistrza Przecławia Pana Ryszarda Wolanina, Zastępcę 
Burmistrza Pana Edwarda Janusza Dybskiego, Sekretarza Gminy Pana Janusza Krakowskiego, 
Skarbnika Gminy Panią Joannę Krzempek, Dyrektorów i Kierowników Jednostek 
Organizacyjnych, sołtysów i przewodniczących osiedli oraz wszystkich przybyłych gości. 
 
Przewodniczący na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji bierze udział 13 radnych. 
Następnie poinformował, iż porządek obrad sesji radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o 
sesji i pozostałymi niezbędnymi materiałami. Porządek ten stanowi załącznik nr 3 do 
protokołu. Przewodniczący poinformował, iż wpłynął do niego wniosek od Burmistrza  
o wprowadzenie do porządku obrad sesji Rady projektu uchwały w sprawie uaktualnienia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Przecław na lata 2016 - 2026, którą radni otrzymali 
przed sesją - stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  W związku z powyższym Przewodniczący 
zawnioskował o wprowadzenie do porządku obrad XXII sesji Rady punkt „Podjęcie uchwały w 
sprawie uaktualnienia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Przecław na lata 2016 – 2026”.  
 
Przewodniczący – poddał pod głosowanie wniosek Burmistrza o poszerzenie porządku obrad  
o w/w punkt:  
 
W głosowaniu nad poszerzeniem porządku posiedzenia o wyżej wnioskowany punkt 
wzięło udział 13 radnych.  
 
Za wnioskiem o poszerzenie porządku posiedzenia o pkt „Podjęcie uchwały w sprawie 
uaktualnienia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Przecław na lata 2016 – 2026” 
głosowało 13 radnych, nikt nie głosował przeciw i nikt nie wstrzymał się od głosu.  
 
Zatem Rada poszerzyła porządek posiedzenia o punkt „Podjęcie uchwały w sprawie 
uaktualnienia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Przecław na lata 2016 – 2026”, który 
będzie rozpatrywany w pkt. 18 „nowego”, przedstawionego porządku obrad. 
 
Porządek obrad XXII sesji Rady Miejskiej przedstawia się następująco: 
 
Porządek obrad XXII sesji:  

1. Pytania i wnioski radnych, pisma do Rady Miejskiej w Przecławiu. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Przecławiu.  
3. Przedstawienie informacji z analizy oświadczeń majątkowych. 
4. Przedstawienie informacji z realizacji zadań oświatowych w gminie Przecław  

w roku szkolnym 2015/2016. 
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5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w formie darowizny 
części nieruchomości położonej w Rzemieniu gmina Przecław. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wykup części działki położonej 
w Błoniu gmina Przecław. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wykup części działek 
położonych w Przecławiu gmina Przecław. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż części nieruchomości 
komunalnej położonej w Przecławiu gmina Przecław. 

9. Podjęcie zmieniającej uchwały w sprawie powołania Komisji Regulaminowej i 
Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Przecławiu i jej składu osobowego. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia rocznego Programu współpracy gminy 
Przecław z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na rok 2017. 

Przedstawienie opinii, wniosków Komisji Stałych Rady Miejskiej w Przecławiu. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na terenie gminy Przecław w 2017 roku. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta stanowiącej 

podstawę do obliczenia podatku rolnego na terenie gminy Przecław w 2017 
roku. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zwolnień w podatku od 
nieruchomości na terenie Gminy Przecław w 2017 roku. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych na terenie gminy Przecław. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w 
wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie gminy Przecław. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości z terenu gminy Przecław i zagospodarowania tych odpadów w 
zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Przecław na 
rok 2016 

18. Podjęcie uchwały w sprawie uaktualnienia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Przecław na lata 2016 – 2026. 

19. Wolne zapytania i wnioski. 
 

Przewodniczący – poddał pod głosowanie porządek obrad. 
Porządek obrad XXII sesji Rady Miejskiej przyjęty został jednogłośnie przez Radnych. 
Przystąpiono do realizacji porządku obrad. 
 
Ad 1.  
Pytania i wnioski radnych, pisma do Rady Miejskiej w Przecławiu 
 
Pisma 
Przewodniczący – odczytał pismo mieszkańców Rzemienia w sprawie remontu i budowy 
oświetlenia drogi gminnej w miejscowości Rzemień od numeru 13 do numeru 17d – pismo 
stanowi załącznik nr 5 do protokołu oraz pismo od Biskupa Andrzeja Jeża w sprawie dnia 
skupienia dla samorządowców Diecezji Tarnowskiej – pismo stanowi załącznik nr 6 do 
protokołu. 
 
Pytania 
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Władysław Grzelak – Radny – zabrał głos w sprawie wykonania remontu drogi gminnej  
w miejscowości Łączki Brzeskie – Poręby. Prosi o wykonanie remontu tej drogi. 
 
Przewodniczący poinformował że Ryszard Wolanin – Burmistrz Przecławia odpowiedzi na 
zadane pytanie udzieli pod koniec sesji. 
 
Ad 2.  
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Przecławiu. 
 
Przewodniczący – zabierając głos w sprawie przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji Rady 
Miejskiej, zwrócił się z zapytaniem, kto jest za przyjęciem protokołu z poprzedniej z sesji Rady 
Miejskiej. 
W głosowaniu nad przyjęciem protokołu uczestniczyło 13 radnych.  
Za przyjęciem protokołu Nr XXI/2016 z dnia 4 października 2016 roku głosowało 13 
radnych, nikt nie głosował przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 
 
Zatem Protokół Nr XXI/2016 z dnia 4 października 2016 roku został przyjęty przez 
radnych 13 głosami „za”.  
 
Ad 3. 
Przedstawienie informacji z analizy oświadczeń majątkowych. 
 
Przewodniczący – przedstawiał informację z analizy oświadczeń majątkowych Radnych Rady 
Miejskiej w Przecławiu oraz pracowników Urzędu Miejskiego w Przecławiu a także dyrektorów 
i kierowników jednostek organizacyjnych.  
Informacja z analizy oświadczeń majątkowych radnych stanowi załącznik nr 7 do protokołu 
natomiast pracowników Urzędu Miejskiego stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Przewodniczący zamknął pkt 3 i przeszedł do realizacji pkt. 4. 
 
Ad 4.  
Przedstawienie informacji z realizacji zadań oświatowych w gminie Przecław w 
roku szkolnym 2015/2016. 
 
Przewodniczący – poprosił Pana Janusza Krakowskiego – Sekretarza Gminy o przedstawienie 
informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w gminie Przecław w roku szkolnym 
2015/2016 – prezentacja stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Odnośnie przedstawionej informacji z realizacji zadań oświatowych głos zabrał: 
 
Marcin Cieśla - Radny – skierował pytanie do Pana Janusza Krakowskiego – dlaczego wg Pana 
Krakowskiego wyniki uczniów na wsiach są gorsze niż wyniki uczniów szkół miejskich. 
 
Janusz Krakowski – Sekretarz Gminy – udzielając odpowiedzi Radnemu Cieśli podkreślił że 
uczniowie szkół miejskich mają większe możliwości korzystania z dodatkowych zajęć 
edukacyjnych, mają większe wsparcie rodziców, rodzice tych dzieci są lepiej wykształceni.  
 
Marcin Cieśla - Radny – podkreślił iż błędne jest myślenie że dzieci ze szkół wiejskich są gorsze 
niż dzieci uczące się w miastach. 
 
Nikt więcej nie zabierał głosu w związku z przedstawioną informacją z realizacji zadań 
oświatowych w gminie Przecław. 
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Przewodniczący zamknął pkt 4 i przeszedł do realizacji pkt. 5. 
 
Ad 5.  
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w formie darowizny 
części działki położonej w Rzemieniu gmina Przecław. 
  
Przewodniczący – poprosił Pana Macieja Jemioło – Dyrektora Wydziału Urbanistyki, Inwestycji, 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Gruntami o omówienie i przedstawienie projektu uchwały.  
 
Maciej Jemioło – Dyrektor Wydziału Urbanistyki, Inwestycji, Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Gruntami – omawiając projekt uchwały poinformował że część działki oznaczonej w ewidencji 
gruntów nr 568/7 przeznaczona zostanie na poszerzenie drogi gminnej 
 
Nikt nie zabierał głosu na temat projektu uchwały.  
 
W związku z tym, że nikt nie zabierał głosu w dyskusji nad projektem uchwały Przewodniczący 
poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w formie 
darowizny części działki położonej w Rzemieniu gmina Przecław. 
 
W głosowaniu nad uchwałą uczestniczyło 13 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 13 
radnych, nikt nie głosował przeciw i nikt nie wstrzymał się od głosu. 
 
Zatem Rada podjęła Uchwałę Nr XXII/196/2016 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 
w formie darowizny części działki położonej w Rzemieniu gmina Przecław. - stanowiącą 
załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Przewodniczący zamknął pkt 5 i przeszedł do realizacji pkt. 6. 
 
Ad 6. 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wykup części działki położonej w 
Błoniu gmina Przecław. 

 

Przewodniczący – poprosił Pana Macieja Jemioło – Dyrektora Wydziału Urbanistyki, Inwestycji, 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Gruntami o omówienie i przedstawienie projektu uchwały.  
 
Maciej Jemioło – Dyrektor Wydziału Urbanistyki, Inwestycji, Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Gruntami – omawiając projekt uchwały poinformował że część działki nr 438 położonej w 
Błoniu przeznaczona zostanie na poszerzenie drogi gminnej. 
 
Poinformował Radnych o planach wprowadzenia przez Ministerstwo Infrastruktury i 
Budownictwa Kodeksu Urbanistyczno – Budowlanego, zgodnie z tym Kodeksem drogi 
wewnętrze będą musiały mieć szerokość 6 metrów. 
 
Nikt więcej nie zabierał głosu na temat projektu uchwały.  
 
W głosowaniu nad uchwałą uczestniczyło 13 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 13 
radnych, nikt nie głosował przeciw i nikt nie wstrzymał się od głosu. 
 
Zatem Rada podjęła Uchwałę Nr XXII/197/2016 w sprawie wyrażenia zgody na wykup 
części działki położonej w Błoniu gmina Przecław - stanowiącą załącznik nr 11 do 
protokołu. 
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Przewodniczący zamknął pkt 6 i przeszedł do realizacji pkt. 7. 
 
Ad 7.  
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wykup części działek położonych 
w Przecławiu gmina Przecław. 

 

Przewodniczący – poprosił Pana Macieja Jemioło – Dyrektora Wydziału Urbanistyki, Inwestycji, 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Gruntami o omówienie i przedstawienie projektu uchwały.  
 
Maciej Jemioło – Dyrektor Wydziału Urbanistyki, Inwestycji, Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Gruntami – omawiając projekt uchwały poinformował że część działek nr 109 i 110 położonych 
w Przecławiu przeznaczona zostanie na poszerzenie drogi gminnej. 

 
Nikt nie zabierał głosu na temat projektu uchwały.  
 
W związku z tym, że nikt nie zabierał głosu w dyskusji nad projektem uchwały Przewodniczący 
poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wykup części działek 
położonych w Przecławiu gmina Przecław. 
 
W głosowaniu nad uchwałą uczestniczyło 13 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 13 
radnych, nikt nie głosował przeciw i nikt nie wstrzymał się od głosu. 
 
Zatem Rada podjęła Uchwałę Nr XXII/198/2016 w sprawie wyrażenia zgody na wykup 
części działek położonych w Przecławiu gmina Przecław - stanowiącą załącznik nr 12 do 
protokołu. 
Przewodniczący zamknął pkt 7 i przeszedł do realizacji pkt. 8. 
 
Ad 8.  
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż części nieruchomości 
komunalnej położonej w Przecławiu gmina Przecław. 

 

Przewodniczący – poprosił Pana Macieja Jemioło – Dyrektora Wydziału Urbanistyki, Inwestycji, 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Gruntami o omówienie i przedstawienie projektu uchwały.  
 
Maciej Jemioło – Dyrektor Wydziału Urbanistyki, Inwestycji, Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Gruntami – omawiając projekt uchwały poinformował że jest to działka znajdująca się na stanie 
mienia komunalnego z przeznaczeniem na budownictwo mieszkaniowe w okolicach nowo 
budowanego Domu Kultury w Przecławiu. Wyjaśnił kwestie dotyczące dojazdu do omawianej 
nieruchomości. 
 
Nikt nie zabierał głosu na temat projektu uchwały.  
 
W związku z tym, że nikt nie zabierał głosu w dyskusji nad projektem uchwały Przewodniczący 
poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż części 
nieruchomości komunalnej położonej w Przecławiu gmina Przecław. 
 
W głosowaniu nad uchwałą uczestniczyło 13 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 13 
radnych, nikt nie głosował przeciw i nikt nie wstrzymał się od głosu. 
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Zatem Rada podjęła Uchwałę Nr XXII/199/2016 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
części nieruchomości komunalnej położonej w Przecławiu gmina Przecław - stanowiącą 
załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Ad 9.  
Podjęcie zmieniającej uchwały w sprawie powołania Komisji Regulaminowej  
i Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Przecławiu i jej składu osobowego. 

 

Przewodniczący – przedstawił projekt uchwały.  
 
Nikt nie zabierał głosu na temat projektu uchwały.  
 
W związku z tym, że nikt nie zabierał głosu w dyskusji nad projektem uchwały Przewodniczący 
poddał pod głosowanie projekt zmieniającej uchwały w sprawie powołania Komisji 
Regulaminowej i Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Przecławiu i jej składu osobowego. 
 
W głosowaniu nad uchwałą uczestniczyło 13 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 13 
radnych, nikt nie głosował przeciw i nikt nie wstrzymał się od głosu. 
 
Zatem Rada podjęła Uchwałę Nr XXII/200/2016 - zmieniającą uchwałę w sprawie 
powołania Komisji Regulaminowej i Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Przecławiu i jej 
składu osobowego. - stanowiącą załącznik nr 14 do protokołu. 
 
Przewodniczący zamknął pkt 9 i przeszedł do realizacji pkt. 10. 
 
 
Ad 10.  
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia rocznego Programu współpracy gminy 
Przecław z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na rok 2017. 

 

Przewodniczący – poprosił Pana Mariusza Barnasia – Dyrektora Wydziału Promocji i Rozwoju 
Gminy o omówienie i przedstawienie projektu uchwały.  
 
Mariusz Barnaś – Dyrektor Wydziału Promocji i Rozwoju Gminy – omawiając projekt uchwały 
poinformował że program został opracowany w oparciu o konsultacje z organizacjami 
pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust 3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego. Konsultacje prowadzone były w terminie od 16 września do 14 października br. 
Zaprezentował priorytetowe zadania publiczne na rok 2017. 

 
Nikt nie zabierał głosu na temat projektu uchwały.  
 
W związku z tym, że nikt nie zabierał głosu w dyskusji nad projektem uchwały Przewodniczący 
poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia rocznego Programu współpracy 
gminy Przecław z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego na rok 2017. 
 
W głosowaniu nad uchwałą uczestniczyło 13 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 13 
radnych, nikt nie głosował przeciw i nikt nie wstrzymał się od głosu. 
 
Zatem Rada podjęła Uchwałę Nr XXII/201/2016 w sprawie uchwalenia rocznego 
Programu współpracy gminy Przecław z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
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prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2017  - stanowiącą załącznik nr 15 
do protokołu. 
 
Przewodniczący zamknął pkt 10 i przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 
PRZEDSTAWIENIE OPINII, WNIOSKÓW KOMISJI STAŁYCH RADY MIEJSKIEJ W 
PRZECŁAWIU. 
 
Przewodniczący – poprosił Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Produkcji, Handlu i Usług 
Rady Miejskiej w Przecławiu Radnego Romana Gawrysia o odczytanie Protokołu z posiedzenia 
w/w Komisji. 
 
Roman Gawryś – Radny – przedstawił opinie komisji. Komisja zaproponowała: 

1. Aby średnia cena skupu żyta wynosiła 45 zł za 1q,  

2. Aby stawki podatku od nieruchomości i gruntów pozostawić na poziomie roku 2016, 

3. Aby stawki podatku od środków transportowych pozostawić również na poziomie roku 

2016. 

Ponadto utrzymać zwolnienia w podatku od środków transportowych – autobusy służące do 
przewozu dzieci i młodzieży do szkół i placówek oświatowych na terenie gminy Przecław oraz 
od gruntów zajętych na drogi dojazdowe do pól. 
 
Protokół z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Produkcji, Handlu i Usług Rady Miejskiej w 
Przecławiu – stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
Przewodniczący – poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Przecławiu 
Radnego Józefa Bogdana o odczytanie Protokołu z posiedzenia w/w Komisji. 
 
Józef Bogdan – Radny – przedstawił opinie komisji. Komisja zaproponowała: 

1. Aby średnia cena skupu żyta wynosiła 45 zł za 1q,  

2. Aby stawki podatku od nieruchomości i gruntów pozostawić na poziomie roku 2016, 

3. Aby stawki podatku od środków transportowych pozostawić również na poziomie roku 

2016. 

Protokół z posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Przecławiu – stanowi załącznik 
nr 17 do protokołu. 
 
Przewodniczący – poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetowo – Inwestycyjnej, Gospodarki 
i Mienia Rady Miejskiej w Przecławiu Radnego Tadeusza Koperę o odczytanie Protokołu z 
posiedzenia w/w Komisji. 
 
Tadeusz Kopera – Radny – przedstawił opinie komisji. Komisja zaproponowała aby utrzymać 
dotychczasowe stawki podatkowe z roku 2016. 
 
Protokół z posiedzenia Komisji Budżetowo – Inwestycyjnej, Gospodarki i Mienia Rady Miejskiej 
w Przecławiu – stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
Przewodniczący – poprosił Przewodniczącego Komisji Regulaminowej i Porządku Publicznego  
Rady Miejskiej w Przecławiu Radnego Zbigniewa Jurka o odczytanie Protokołu z posiedzenia 
w/w Komisji. 
 
Zbigniew Jurek – Radny – przedstawił opinie komisji. Komisja zaproponowała: 

1. Aby utrzymać stawki podatku od nieruchomości na poziomie roku 2016, 

2. Aby podatek rolny utrzymać na poziomie roku 2016, 



8 

 

3. Aby podatek od środków transportowych również pozostawić na poziomie roku 2016. 

Ponadto Komisja zaproponowała aby utrzymać zwolnienia w podatku od nieruchomości na rok 
2017 obowiązujące na terenie gminy Przecław w roku 2016, w tym grunty zajęte pod drogi 
dojazdowe do pól. Komisja zwróciła się z wnioskiem aby do porządku obrad dołożyć projekt 
uchwały w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości – grunty rolne zajęte pod drogi 
dojazdowe oznaczone symbolem Dr. 
 
Protokół z posiedzenia Komisji Regulaminowej i Porządku Publicznego Rady Miejskiej w 
Przecławiu – stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 
Przewodniczący – poprosił Komisję Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia, Spraw socjalnych o 
Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w Przecławiu odczytanie Protokołu z posiedzenia w/w 
Komisji. 
 
Marcin Cieśla – Radny – przedstawił opinie komisji. Komisja negatywnie opiniuje 
zaproponowane wysokości stawek podatkowych. 
Komisja proponuje określenie wysokości stawek w podatku od nieruchomości i od środków 
transportowych na poziomie stawek obowiązujących w roku 2016. 
Komisja proponuje określenie średniej ceny skupu żyta stanowiącej podstawę do obliczenia 
podatku rolnego na terenie gminy Przecław na poziomie obowiązującym w roku 2016 tj. 45 zł 
za 1 q. 
 
Protokół z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia, Spraw socjalnych o Ochrony 
Środowiska Rady Miejskiej w Przecławiu – stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 
Przewodniczący zaprosił Radnych do dyskusji w temacie stawek podatkowych. 
 
Władysław Grzelak – Radny – zabrał głos w sprawie wprowadzenia zwolnień z podatku od 
nieruchomości dla Ochotniczych Straży Pożarnych. 
 
Przewodniczący – udzielając odpowiedzi Radnemu Grzelakowi wyjaśnił że w projekcie uchwały 
dotyczącym zwolnień w podatku od nieruchomości na terenie Gminy Przecław w 2017 roku 
jest zapis iż zwalnia się od podatku od nieruchomości nie objęte zwolnieniami ustawowymi 
grunty, budynki, budowle zajęte na potrzeby ochrony przeciwpożarowej, nie związane z 
prowadzeniem działalności gospodarczej. 
 
Ad 11.  
Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości na terenie gminy Przecław w 2017 roku. 
 
Przewodniczący – przedstawił uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości na terenie Gminy Przecław w 2017 roku. 
Stawki podatku od nieruchomości na terenie gminy Przecław w 2017 roku przedstawiają się 
następująco: 
1. od gruntów: 

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób 
zaklasyfikowania w ewidencji gruntów i budynków - 0,70 zł od 1 m2 powierzchni, 

b) pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi płynącymi 
jezior i zbiorników sztucznych – 4,54 zł od 1 ha powierzchni, 
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c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 
publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 0,20 zł od 1 m2 powierzchni, 

d) niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji, o których mowa w ustawie z dnia 
9 października 2015 r. o rewitalizacji, i położonych na terenach, dla których miejscowy 
plan zagospodarowania przestrzennego przewiduje przeznaczenie pod zabudowę 
mieszkaniową, usługową albo zabudowę o przeznaczeniu mieszanym obejmującym 
wyłącznie te rodzaje zabudowy, jeżeli od dnia wejścia w życie tego planu w odniesieniu 
do tych gruntów upłynął okres 4 lat, a w tym czasie nie zakończono budowy zgodnie z 
przepisami prawa budowlanego - 2,98 zł od 1 m2 powierzchni 

2. od budynków lub ich części: 

a) mieszkalnych - 0,38 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, 

b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych 
lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej – 15,00 zł od 1 m2 

powierzchni użytkowej, 

c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym 
materiałem siewnym – 8,00 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, 

d) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o działalności 
leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń - 4,00 zł od 1 m2 

powierzchni użytkowej, 

e) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 
publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 1,50 zł od 1 m2 powierzchni 
użytkowej; 

3. od budowli – 2% ich wartości, określonej na podstawie art. 4 ust 1 pkt 3 i ust. 3 -7 ustawy 
o podatkach i opłatach lokalnych. 

Nikt nie zabierał głosu na temat projektu uchwały.  
 
W związku z tym, że nikt nie zabierał głosu w dyskusji nad projektem uchwały Przewodniczący 
poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości na terenie Gminy Przecław w 2017 roku.  
 
W głosowaniu nad uchwałą uczestniczyło 13 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 13 
radnych, nikt nie głosował przeciw i nikt nie wstrzymał się od głosu. 
 
Zatem Rada podjęła Uchwałę Nr XXII/202/2016 w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od nieruchomości na terenie Gminy Przecław w 2017 roku - stanowiącą załącznik nr 
21 do protokołu. 
 
Przewodniczący zamknął pkt 11 i przeszedł do realizacji pkt. 12. 
 
Ad 12.  
Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta stanowiącej 
podstawę do obliczenia podatku rolnego na terenie gminy Przecław w 2017 roku. 
 
Przewodniczący – przedstawił uchwałę w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 
stanowiącej podstawę do obliczenia podatku rolnego na terenie gminy Przecław w 2017 roku. 
Średnia cena skupu żyta określona w Komunikacie Prezesa GUS z kwoty 52,44 zł z 1 q została 
obniżona do 45,00 zł za 1 q i taka kwota będzie przyjmowana jako podstawa do obliczenia 
podatku rolnego na obszarze Gminy Przecław w 2017 roku. 



10 

 

ćNikt nie zabierał głosu na temat projektu uchwały.  
 
W związku z tym, że nikt nie zabierał głosu w dyskusji nad projektem uchwały Przewodniczący 
poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 
stanowiącej podstawę do obliczenia podatku rolnego na terenie gminy Przecław w 2017 roku. 
 
W głosowaniu nad uchwałą uczestniczyło 13 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 13 
radnych, nikt nie głosował przeciw i nikt nie wstrzymał się od głosu. 
 
Zatem Rada podjęła Uchwałę Nr XXII/203/2016 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu 
żyta stanowiącej podstawę do obliczenia podatku rolnego na terenie gminy Przecław w 2017 
roku - stanowiącą załącznik nr 22 do protokołu. 
 
Przewodniczący zamknął pkt 12 i przeszedł do realizacji pkt. 13. 
 
Ad 13.  
Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zwolnień w podatku od nieruchomości 
na terenie Gminy Przecław w 2017 roku. 
 
Przewodniczący – przedstawił treść uchwały, wziął pod uwagę wniosek Komisji Regulaminowej 
i Porządku Publicznego odnośnie wprowadzenia zwolnienia w podatku od nieruchomości od 
gruntów rolnych zajęte pod drogi dojazdowe oznaczone symbolem Dr. 
 
Renata Ozimek – Dyrektor Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych - wyjaśniła iż wprowadzenie 
takiego zwolnienia pociąga za sobą niezbyt duże skutki finansowe dla osób fizycznych. 
 
Maciej Jemioło – Dyrektor Wydziału Urbanistyki, Inwestycji, Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Gruntami – zwrócił uwagę na problematyczne oznaczenie i zakwalifikowanie dróg do dróg 
oznaczonych symbolem Dr oraz do „dróg dojazdowych do pól”. 
 
Marcin Cieśla – Radny – zwrócił uwagę ze wniosek Komisji Regulaminowej dotyczył utrzymania 
zwolnień które obowiązywały z bieżącym roku. 
 
Renata Ozimek – Dyrektor Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych - wyjaśniła iż wprowadzenie 
takiego zwolnienia pociąga za sobą również zwolnienie osób prawnych z tego podatku. 
 
Przewodniczący poddał pod glosowanie wniosek Komisji Regulaminowej i Porządku 
Publicznego odnośnie wprowadzenia zwolnienia w podatku od nieruchomości od gruntów 
rolnych zajęte pod drogi dojazdowe oznaczone symbolem Dr. 
 
W głosowaniu nad wnioskiem uczestniczyło 13 radnych. Za wprowadzeniem tego zwolnienia 
głosował 1 radny, 11 głosowało przeciw i 1 wstrzymał się od głosu. 
 
W związku z tym, że nikt więcej nie zabierał głosu w dyskusji nad projektem uchwały 
Przewodniczący przedstawił i poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 
zwolnień w podatku od nieruchomości na terenie Gminy Przecław w 2017 roku. 
 
Przewodniczący przedstawił zwolnienia w podatku od nieruchomości na terenie gminy Przecław 
w 2017 roku. 
Zwalnia się od podatku od nieruchomości nie objęte zwolnieniami ustawowymi: 
1. Grunty, budynki, budowle zajęte na potrzeby ochrony przeciwpożarowej, nie związane z 
prowadzeniem działalności gospodarczej. 
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2. Grunty, budynki, budowle zajęte na potrzeby uzdatniania i dostarczania wody oraz służące 
do odprowadzania i oczyszczania ścieków. 
 
W głosowaniu nad uchwałą uczestniczyło 13 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 13 
radnych, nikt nie głosował przeciw i nikt nie wstrzymał się od głosu. 
 
Zatem Rada podjęła Uchwałę Nr XXII/204/2016 w sprawie wprowadzenia zwolnień w 
podatku od nieruchomości na terenie Gminy Przecław w 2017 roku - stanowiącą załącznik nr 
23 do protokołu. 
 
Przewodniczący zamknął pkt 13 i przeszedł do realizacji pkt. 14. 
 
Ad 14.  
Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych na terenie Gminy Przecław w 2017 roku. 
 
Przewodniczący – przedstawił treść uchwały.  
 
Piotr Grochowina - Radny- zaproponował aby jeszcze obniżyć stawki obowiązujące w 2016 
roku. 
 
Maciej Jemioło – Dyrektor Wydziału Urbanistyki, Inwestycji, Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Gruntami – poprał Radnego Grochowinę 
 
Ryszard Wolanin – Burmistrz Przecławia – zabrał głos w sprawie określenia stawek 
podatkowych. Obniżenie stawek nie przyciągnie firm transportowych na teren gminy Przecław. 
 
Renata Ozimek – Dyrektor Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych – zaznaczyła że obowiązujące 
stawki od środków transportowych na terenie gminy Przecław to jest ok 50% maksymalnej 
stawki. 
 
W związku z tym, że nikt więcej nie zabierał głosu w dyskusji nad projektem uchwały 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia wysokości 
stawek podatku od środków transportowych na terenie Gminy Przecław w 2017 roku. 
 
W głosowaniu nad uchwałą uczestniczyło 13 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 13 
radnych, nikt nie głosował przeciw i nikt nie wstrzymał się od głosu. 
 
Zatem Rada podjęła Uchwałę Nr XXII/205/2016 w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od środków transportowych na terenie Gminy Przecław w 2017 roku - stanowiącą 
załącznik nr 24 do protokołu. 
 
Przewodniczący zamknął pkt 14 i przeszedł do realizacji pkt. 15. 
 
Ad 15.  
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w 
wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie gminy Przecław. 
 
Przewodniczący – oddał głos Burmistrzowi Przecławia. 
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Ryszard Wolanin – Burmistrz Przecławia – poinformował że taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia 
w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków do urządzeń kanalizacyjnych w roku 2017 są na 
takim samym poziomie jak w 2016. 
 
W związku z tym, że nikt więcej nie zabierał głosu w dyskusji nad projektem uchwały 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie gminy 
Przecław. 
 
W głosowaniu nad uchwałą uczestniczyło 13 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 13 
radnych, nikt nie głosował przeciw i nikt nie wstrzymał się od głosu. 
 
Zatem Rada podjęła Uchwałę Nr XXII/206/2016 w sprawie zatwierdzenia taryf dla 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie gminy 
Przecław - stanowiącą załącznik nr 25 do protokołu. 
 
Przewodniczący zamknął pkt 15 i przeszedł do realizacji pkt. 16. 
 
Ad 16. 
Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 
w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości z 
terenu gminy Przecław i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną 
przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. 
 
Przewodniczący – poprosił Panią Renatę Ozimek – Dyrektor Wydziału Podatków i Opłat 
Lokalnych o omówienie i przedstawienie projektu uchwały.  
 
Renata Ozimek – Dyrektor Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych – omawiając projekt uchwały 
poinformował że w związku z ogłoszonym przetargiem na odbiór i zagospodarowanie odpadów 
komunalnych z terenu nieruchomości zamieszkałych Gminy Przecław w 2017 roku oraz zmianą 
częstotliwości odbierania odpadów zmieszanych i bioodpadów, stanowiących odpady 
komunalne z części miejskiej Gminy Przecław w okresie od listopada do marca, koniecznym 
stała się zmiana poprzednio obowiązującej uchwały. 
 
Wiesława Więcek – Przewodnicząca Zarządu Osiedla – zadała pytanie odnośnie stawek za 
odbiór nieczystości stałych. 
 
Renata Ozimek – Dyrektor Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych – poinformowała że stawka 
za odbiór nie uległa zmianie. 
 
Nikt więcej nie zabierał głosu na temat projektu uchwały.  
 
W związku z tym, że nikt nie zabierał głosu w dyskusji nad projektem uchwały Przewodniczący 
poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 
z terenu gminy Przecław i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez 
właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
 
W głosowaniu nad uchwałą uczestniczyło 13 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 13 
radnych, nikt nie głosował przeciw i nikt nie wstrzymał się od głosu. 
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Zatem Rada podjęła Uchwałę Nr XXIII/207/2016 w sprawie szczegółowego sposobu i 
zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości z terenu gminy Przecław i zagospodarowania tych odpadów w zamian za 
uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
- stanowiącą załącznik nr 26 do protokołu. 
 
Przewodniczący zamknął pkt 16 i przeszedł do realizacji pkt. 17. 
 
Ad 17 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Przecław na 2016 
rok. 
 
Przewodniczący – poprosił Panią Joannę Krzempek – Skarbnika Gminy o omówienie i 
przedstawienie projektu uchwały.  
 
Joanna Krzempek – Skarbnik Gminy - omawiając projekt uchwały uwzględniła wprowadzone 
autopoprawki do projektu uchwały – stanowiące załącznik nr 27 do projektu.  
 
Władysław Grzelak - Radny – zadał pytanie czy w każdej szkole funkcjonują świetlice. 
 
Janusz Krakowski – Sekretarz Gminy – poinformował że w każdej szkole podstawowej 
funkcjonującej na terenie gminy Przecław jest świetlica dla dzieci. 
 
Nikt nie zabierał głosu na temat projektu uchwały.  
 
W związku z tym, że nikt więcej nie zabierał głosu w dyskusji nad projektem uchwały 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały 
Budżetowej na 2016 rok.  
 
W głosowaniu nad uchwałą uczestniczyło 13 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 13 
radnych, nikt nie głosował przeciw i nikt nie wstrzymał się od głosu. 
 
Zatem Rada podjęła Uchwałę Nr XXII/208/2016 w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej 
na 2016 rok. - stanowiącą załącznik nr 28 do protokołu. 
 
Przewodniczący zamknął pkt 17 i przeszedł do realizacji pkt. 18. 
 
Ad 18.  
Podjęcie uchwały w sprawie uaktualnienia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
gminy Przecław na lata 2016 - 2026. 
 
Przewodniczący – poprosił Panią Joannę Krzempek – Skarbnika Gminy o omówienie i 
przedstawienie projektu uchwały.  
 
Joanna Krzempek – Skarbnik Gminy - omówiła projekt uchwały. 
 
Nikt nie zabierał głosu na temat projektu uchwały.  
 
W związku z tym, że nikt nie zabierał głosu w dyskusji nad projektem uchwały Przewodniczący 
poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uaktualnienia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej gminy Przecław na lata 2016 – 2026. . 
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W głosowaniu nad uchwałą uczestniczyło 13 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 12 
radnych, nikt nie głosował przeciw i 1 radny wstrzymał się od głosu. 
 
Zatem Rada podjęła Uchwałę Nr XXII/209/2016 w sprawie uaktualnienia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej gminy Przecław na lata 2016 - 2026 - stanowiącą załącznik nr 29 do 
protokołu. 
 
Przewodniczący zamknął pkt 18 i przeszedł do realizacji pkt. 19. 
 
Ad 19. 
Wolne zapytania i wnioski. 

 

Mariusz Barnaś – Dyrektor Wydziału Promocji i Rozwoju – poinformował Radnych o tym iż 

WPiRG przyjmuje wnioski/ankiety od mieszkańców w ramach działania 3.1 RPO WP – 

Odnawialne Źródła Energii  

 

Wiesława Wiącek – Przewodnicząca Zarządu Osiedla Wenecja – zwróciła się z prośbą o 

omówienie procedury ubiegania się o Krajową Kartę Seniora oraz przedstawienie założeń 

projektu Samoobrona Kobiet. 

 

Piotr Grochowina - Radny – zawnioskował o wykonanie mostku obok Pana Wąchadły i Pana 
Ziomka. 

 

Ryszard Wolanin – Burmistrz Przecławia – poinformował że wszelkie remonty, naprawy należy 

wykonywać z funduszu sołeckiego czy tez z budżetu obywatelskiego. 

 

Nikt więcej nie zabierał głosu.  
 
Na tym zakończono punkt 19.  
 
Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za 
udział w obradach i wygłaszając formułę „Wysoka Rado zamykam XXII sesję Rady Miejskiej w 
Przecławiu” - zamknął posiedzenie o godzinie 14.05. 
 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
 

 

 
 
 

Protokołowała: 

 

Dorota Strzelczyk 

 

        Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Przecławiu 

       

          Zenon Krawczyk 


